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Komisji Polityki Społecznej i Rodziny (nr 103)
17 grudnia 2021 r.
Komisja Polityki Społecznej i Rodziny, obradująca pod przewodnictwem poseł 
Urszuli Ruseckiej (PiS), przewodniczącej Komisji, rozpatrzyła:

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o jednorazowym świadczeniu pienięż-
nym dla działaczy opozycji antykomunistycznej oraz osób represjonowa-
nych z powodów politycznych (druk nr 1866),
– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2022 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Stanisław Szwed sekretarz stanu w Ministerstwie Rodziny i Polityki 
Społecznej wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Małgorzata Cholewa, Dariusz Lipski, 
Maciej Mól, Brygida Śliwka – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Urszula Sęk, 
Aleksandra Wolna-Bek – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):

Dzień dobry. Witam serdecznie na kolejnym posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej 
i Rodziny. 
W dzisiejszym porządku obrad mamy dwa punkty. Punkt pierwszy to rozpatrzenie 

uchwały Senatu w sprawie ustawy o jednorazowym świadczeniu pieniężnym dla działa-
czy opozycji antykomunistycznej oraz osób represjonowanych z powodów politycznych 
(druk nr 1866), a punkt drugi to rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres 
od 1 stycznia do 30 czerwca 2022 r. 
Otwieram posiedzenie. Witam serdecznie pana ministra Stanisława Szweda z Mini-

sterstwa Rodziny  i Polityki  Społecznej  oraz wszystkich  zebranych. Mamy kworum. 
Porządek dzienny został państwu doręczony. Czy są jakieś uwagi do tego porządku? 
Nie słyszę. Stwierdzam zatem, że Komisja przyjęła porządek dzienny dzisiejszego posie-
dzenia.
W dniu 16 grudnia, na 34. posiedzeniu, Senat przyjął uchwałę w sprawie ustawy 

o jednorazowym świadczeniu pieniężnym dla działaczy opozycji antykomunistycznej 
oraz osób represjonowanych z powodów politycznych (druk nr 1866). Senat zapropono-
wał w swojej uchwale trzy poprawki. Marszałek Sejmu skierowała uchwałę do Komisji 
Polityki Społecznej  i Rodziny do rozpatrzenia. Bardzo proszę pana ministra o uwagi 
do poprawki nr 1.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rodziny i Polityki Społecznej Stanisław Szwed:
Pani przewodnicząca, proszę o chwilę czasu, naradzam się z Biurem Legislacyjnym.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dobrze, poczekamy.

Sekretarz stanu w MRiPS Stanisław Szwed:
Pani przewodnicząca, już zakończyliśmy uzgodnienia z naszym Biurem Legislacyjnym. 
Jesteśmy za przyjęciem poprawki nr 1 i 2 i przeciw przyjęciu poprawki nr 3.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dobrze. Bardzo dziękuję. 
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia poprawki nr 1? Biuro Legislacyjne, bardzo proszę.
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Legislator z Biura Legislacyjnego Aleksandra Wolna-Bek:
Rekomendujemy, aby łącznie rozpatrywać poprawki nr 1 i 2. One się ze sobą łączą.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękuję. 
Czy jest sprzeciw wobec pozytywnego zaopiniowania przez Komisję poprawek nr 1 

i 2, które rozpatrujemy łącznie? Opinia Biura Legislacyjnego i rządu jest pozytywna. Czy 
jest sprzeciw? Nie ma. Uznaję, że Wysoka Komisja pozytywnie zaopiniowała poprawki 
nr 1 i 2.
Przechodzimy do poprawki nr 3. Kto jest za przyjęciem poprawki nr 3? Kto jest prze-

ciw? Kto się wstrzymał? Bardzo dziękuję. 
Proszę  o podanie  wyniku.  Głosowało  26  posłów,  12  było  za,  przeciw  14, 

nikt się nie wstrzymał. Poprawka została  odrzucona przez Wysoką Komisję. Bardzo 
dziękuję.
Do tej pory ja byłam sprawozdawcą. Czy jest  jakaś inna kandydatura? Nie słyszę. 

Uznaję, że będę kontynuowała sprawozdawstwo projektu tej uchwały. Na tym zakoń-
czyliśmy rozpatrywanie uchwały Senatu w sprawie ustawy o jednorazowym świadcze-
niu pieniężnym dla działaczy opozycji antykomunistycznej oraz osób represjonowanych 
z powodów politycznych.
Przechodzimy zatem do punktu drugiego porządku dziennego – rozpatrzenia pro-

jektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2020 r. Szanowni pań-
stwo, pani Małgosia z sekretariatu rozda plan pracy zaproponowany przez Komisję. 
Bardzo dziękuję wszystkim posłom, którzy złożyli propozycje do planu. Zrobiły to pani 
poseł Joanna Frydrych, pani poseł Magdalena Biejat, pani poseł Monika Rosa, pani poseł 
Iwona Hartwich. Jeśli chodzi o tematy, które zgłosiła pani poseł Joanna Frydrych, wiemy, 
że ta sprawa jest odłożona do czasu ustania epidemii. Przeprowadzono w tej sprawie 
dyskusję w podkomisji stałej. Jeśli chodzi o tematy, które zgłosiła pani poseł Magdalena 
Biejat: „warunki pracy pracownic domowych w opiece senioralnej” – to temat, który 
powinien być skierowany do Komisji Polityki Senioralnej, która jest dedykowana senio-
rom; „sytuacja funkcjonowania systemu pomocy społecznej w sytuacji podziału na DPS 
i ZOL” – temat jest zgłoszony do podkomisji stałej do spraw polityki społecznej; „zwol-
nienia działaczy związkowych w coraz liczniejszych firmach” – uwzględniliśmy w planie 
pracy. Jeśli chodzi o tematy, które zgłosiła pani poseł Monika Rosa: „sytuacja osób z nie-
pełnosprawnością oraz ich opiekunów w Polsce” – temat był wielokrotnie podnoszony 
na posiedzeniach Komisji, będziemy zajmowali się tą sprawą, gdyż jest to zakres dzia-
łalności Komisji. Pokrótce omówiłam te uwagi. Nie wiem, czy zdążyli państwo przejrzeć 
tematy, które proponujemy. Jest to taki ramowy plan pracy, ale na bieżąco wprowadzamy 
do niego różne projekty. 
Bardzo proszę, pani poseł.

Poseł Marzena Okła-Drewnowicz (KO):
Bardzo dziękuję, pani przewodnicząca. 
Chciałabym poprzeć wniosek pani poseł Joanny Frydrych, aby w planie pracy znalazł 

się punkt dotyczący kobiet, matek prowadzących działalność gospodarczą i później prze-
bywających na świadczeniu macierzyńskim. Rzeczywiście przeprowadziliśmy dyskusję 
na posiedzeniu podkomisji stałej do spraw polityki społecznej, ale podczas tego posiedze-
nia ustaliliśmy, że po raz kolejny będziemy rozmawiali na ten temat właśnie na posiedze-
niu Komisji Polityki Społecznej i Rodziny, gdyż tylko na naszej Komisji jesteśmy władni 
podjąć jakąkolwiek inicjatywę, choćby zwykły dezyderat. Poddaję pod rozwagę, abyśmy 
do planu pracy na to półrocze ten punkt zaproponowany przez panią poseł Frydrych 
wprowadzili. 

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Dobrze,  dziękuję.  Wprowadzimy,  bo to też  była  kontynuacja,  więc  pewnie  wszyscy 
będą zainteresowani, co dalej w temacie się dzieje. Zgadzamy się, żeby przyjąć ten plan 
pracy z tym punktem, który pani poseł zaproponowała? Bardzo dziękuję. W takim razie 
mamy przyjęty plan pracy z dodatkowym punktem, który zgłosiła pani poseł Joanna 
Frydrych, a zarekomendowała jeszcze pani przewodnicząca Marzena Okła-Drewnowicz. 



j.s.                5

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Polityki społecznej i rodziny (nr 103)

Bardzo dziękuję. Przyjęliśmy plan pracy Komisji Polityki Społecznej i Rodziny na okres 
od 1 stycznia do 31 czerwca 2022 r. Bardzo serdecznie dziękuję. 
Pani poseł chciała jeszcze zabrać głos? 

Poseł Jagna Marczułajtis-Walczak (KO):
Pani przewodnicząca, bardzo chciałabym poprosić panią przewodniczącą, aby poprosiła 
przewodniczącego podkomisji do spraw osób niepełnosprawnych, abyśmy mogli zacząć 
pracować w tej podkomisji. Podkomisja została powołana w marcu 2020 r. i od tego czasu 
nie odbyło się ani jedno posiedzenie. Wszystkie sprawy osób z niepełnosprawnościami 
są rozpatrywane tu, na głównej Komisji. Często brakuje czasu na długą i szczegółową 
dyskusję. Często słyszymy, że brak jest czasu z powodu ograniczeń czasowych w zakre-
sie  sali. Ta podkomisja była dedykowana problemom osób z niepełnosprawnościami. 
Składam taki wniosek do pani przewodniczącej  i bardzo proszę o umożliwienie prac 
tej podkomisji poprzez upomnienie przewodniczącego i zmobilizowanie go. Mówił pan, 
że można go poprosić, ale minęło tak wiele czasu, że proszenie to już nie ten tryb. Bardzo 
prosimy, aby osoby z niepełnosprawnościami miały ten czas i przestrzeń dedykowaną dla 
nich w tej podkomisji, abyśmy mogli tam bez ograniczeń czasowych pracować nad tymi 
ważnymi społecznie sprawami.

Przewodnicząca poseł Urszula Rusecka (PiS):
Bardzo dziękuję, pani poseł. Wszyscy zdajemy sobie sprawę, że to trudny rok. Wszyscy 
pracujemy w trudnych warunkach. Przyjęłam tę informację.
Ponieważ to ostatnie nasze spotkanie przed świętami Bożego Narodzenia, chciałam 

państwu życzyć na te święta dużo spokoju, zdrowia i radości, aby ten Chrystus nowona-
rodzony narodził się w naszych sercach i umysłach, abyśmy z pełną siłą i energią wrócili 
po Nowym Roku. Życzę wszystkim również szczęśliwego Nowego Roku, spędzenia świąt 
i sylwestra w gronie rodzinnym, wyciszenia i spokoju. Myślę, że wszystkim z nas, z racji 
zawodu, który uprawiamy, to wyciszenie, spotkanie w gronie rodzinnym się przysłuży. 
Dziękuję serdecznie. Zamykam posiedzenie Komisji. Oczywiście składam też życzenia 

świąteczne dla naszych pań z sekretariatu, które nas dzielnie wspierają.


